
 

 

ACTA DEL CONSELL DE PAU I SOLIDARITAT 

Sessió: Ordinària  

Núm. 3/2022 

Data: 15 de juny del 2022 

Lloc: Ajuntament de Castelldefels 

Hora: de 19:00h a 20:03 h  

 

ASSISTENTS: 

Júlia Palomares- SCKasando 

Rosa Pradas - Mans Unides 

Lluïsa Treviño- Ass. Castelldefels Sàhara 

Liliana Kenny- Promundo 

Cristina Quiroga- Ethyops 

Pilar Saporta- Comparte 

Matilde Mas- Grup de dones 

María Meijide- Malaika Solidaria 

Vanessa  Hernández- Malaria 40 

Francisca Sánchez- Administrativa 

Lourdes Carreras-  Tècnica de Pau i Solidaritat 

Jordi Maresma- Regidor de Pau i Solidaritat 

 

Disculpen l'assistència: 

Inma Prieto-Món sense Guerres 



ORDRE DEL DIA: 

1- Avaluació acta anterior 
2- Avaluació Sant Jordi 
3- Dia mundial de persones refugiades 
4- Dissabte solidari 
5- Informacions diverses 
6- Precs i preguntes 

 
1.-Aprovació de l’acta anterior 

Prèvia consulta i amb una rectificació de l’acta anterior, s’aprova. 

 

2.-Refugiats Ucraïnesos 
 

Es pregunten a les associacions per les seves valoracions del dia de Sant Jordi 
2022. 
La opinió del grup de dones i d’Ethyops, és que tot va anar molt bé, tant 
d’afluència de gent coma organització. En parlen de la quantitat de diners que 
van treure, què per a ells és simbòlic, ja que valoren més fet de donar-se a 
conèixer.  
 
Totes les associacions valoren aquest dia com molt positiu, tot i que la previsió 
del temps era de pluja, no va ploure al matí, però sí a estones a la tarda. 
Destaquen la proximitat de les seves carpes amb la dels partits polítics i es van 
trobar que en algun moment va ser incòmoda. 
L’associació Malaika aprofita el seu torn, per comentar a les altres entitats de 
donar llibres a orfenats de Gambia i demana que aquests siguin en anglès.  
 
Mans unides, fa una valoració també positiva, però diu que si el temps hagués 
sigut millor, s’haurien pogut treure més calés. 
 
Totes les entitats destaquen el petit incident amb les carpes dels partits polítics 
degut al fort vent a última hora del dia i, que hauria pogut provocar seriosos 
problemes físics a les persones. 
 
El regidor Jordi Maresma, informa a les associacions que l’any que ve, la diada 
de Sant Jordi coincideix amb campanya electoral, ja que hi haurà eleccions en 
aquestes dates i que han d’estar preparats i mentalitzats a compartir l’espai amb 
ells. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



3.- Dia mundial de les persones refugiades 
 
 

S’explica com es prepara aquest dia a través de diferents accions, com 
exposicions a diferents centres educatius i amb cartells informatius, repartits per 
al municipi. 
Alguns grups escolars, vindran a la lectura del manifest que serà el 20 de juny a 
les 12:00h, a la plaça de l’església, on també es podrà veure durant tot el dia, 
totes les exposicions repartides pels centres juntes.. A més de tot això, també  el 
dia 12 l’obra de teatre “El viatge”, que va ser representada per la companyia La 
cuarta pared, al teatre Plaza i que va ser tot un èxit, ja que es va omplir gairebé 
tot el recinte. La crítica d’aquesta obra per part dels espectadors, alguns 
d’aquests hi eren present a la reunió, va ser molt positiva, destacant com la 
companyia ha ideat tot el muntatge i ressaltant les màscares dels intèrprets, que 
ho deien tot, sense dir res, al igual que la feina excel·lent dels tècnics del teatre. 
Es reparteixen els fulls perquè cadascú, sàpiga el paràgraf que ha de llegir el 
dilluns dia 20 i, s’informa que la persona encarregada de conduir l’acte serà 
Martín Núñez, que va ser sol·licitant de protecció i asil i està molt  vinculat a 
aquesta ciutat 
 

4.- Dissabte solidari 
 

 

Algunes associacions informen al consell, el tipus de menjars que posaran a la 
venda aquell dia i comuniquen que alguns tallers i menjars que van parlar en 
altres reunions, ha canviat. En el seu lloc oferiran altres productes i altres tallers.  
Es comenta respecte a la beguda, que a igual producte igual preu. Se’ls fa 
referència que tenen deu dies abans de l’acte per informar sobre quin serà el 
preu d’aquestes begudes, ja que les agrupacions han de mirar el benefici que 
podran treure perquè els preus d’altres anys han variat, i tot ha pujat de preu. 
El regidor recorda a les entitats que són les pròpies associacions les que s’han 
d’autogestionar. 
Es fa referència al tema de la música perquè aquestes puguin escollir entre dos 
grups, ja que les altres actuacions ja estan tancades: La Tresca i la verdesca i   
Kilema. El regidor, aporta la seva experiència com a regidor de cultura i dona la 
seva opinió, on es decanta pel grup Marcel i Júlia i és per aquest motiu, que 
algunes associacions es plantegen i opinen que si fan aquesta festa, és per 
donar a conèixer la solidaritat i on hauria d’haver un grup amb missatge potent 
en les seves lletres de cançons i no un grup d’esbarjo, doncs per això ja hi són 
les festes del poble. S’aplaça la consulta pel dia següent via Whatsapp. 
Es comenten altres temes com: 

 No es pot endollar res a les carpes, perquè només són per la llum. 

 Demana a les associacions que portin allargs. 

 L’ajuntament, només disposa d’una nevera i estarà destinada a refredar 
les begudes dels artistes, bàsicament. 

 Informa que la Casa Charrúa, porta molt de temps fent els entrepans 
calents, i que tenen molta experiència en la manipulació del foc, però  que 
aquest any no es pot assegurar que pugui haver-hi algú per ajudar a una 
altre associació a fer aquest tipus de menjar, així que es deixa córrer la 
idea de fer entrepans d’aquest tipus. 



 L’hora de finalització de l’esdeveniment serà a les 00:00h de la nit i 
demana no recollir abans d’aquesta hora. 
 
 
 

5.- Informacions diverses 

 
El grup de dones, parla sobre el mercat solidari que va realitzà el dissabte 
dia 11 de juny. Informa de la recaptació que van ser d’uns 700 € i que 
continuaran fent varis esdeveniments més per arrodonir aquesta xifra. 
Lourdes Carreras explica la seva estada a Colòmbia, com a representant 
d’observació internacional, a les eleccions d’aquest país i destaca la bona 
acollida per part d’ells i, com nota un canvi significatiu en les estructures 
d’aquest procés electoral. Detalla, com les persones s’han d’identificar 
tres vegades abans de votar i, de com en algunes zones rurals va ser més 
difícil poder fer-ho, no degut a les guerrilles, sinó per la distància entre les 
poblacions. Han visitat projectes de grups de dones, Ensayos, d’on han 
sorgit dones per fer diferents tallers com de ràdio i música i associacions 
com el col·lectiva Fals Borda que es dediquen a trobar “desapareguts” en 
aquest país, han pogut tancar dos-cents casos, de moment. 
Grup de dones s’ofereix per complementar projectes avalats pel consell. 
ASS. Castelldefels Sàhara comunica als assistents  que aquest any faran 
deu anys com associació i que faran un sopar solidari el 8 de juliol al 
restaurant Imperfect de Castelldefels. 
Jordi Maresma, abans de tancar la sessió, explica que el Fons Català ha 
informat que a Nicaragua han tancat moltes entitats, més de quatre-
centes i que la situació empitjorarà en un futur, veient-se afectada la 
cooperació amb aquest país, degut a la onada de repressió que pateix. 

 
 

 
 

6.- Precs i preguntes 
 
No hi ha preguntes i sense res més a tractar es tanca la sessió a les 
20:03h. 

 
 
 
 
 
 
Lourdes Carreras      Jordi Maresma i Segarra 

Tècnica de Pau i Solidaritat     President  

Regidor de Cultura de Pau i Solidaritat 
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